
 

 

PROTOKÓŁ z inauguracyjnego posiedzenia Rady do Spraw Cyfryzacji, 

które odbyło się 8 kwietnia 2021 roku, o godzinie 13:00 w formie 

wideokonferencji. 

Inauguracja działalności Rady do Spraw Cyfryzacji – wystąpienie Pana Ministra Marka 

Zagórskiego, Sekretarza Stanu w KPRM 

W skład Rady do Spraw Cyfryzacji na IV kadencję przez Prezesa Rady Ministrów, Ministra 

Cyfryzacji Mateusza Morawieckiego zostały powołane następujące osoby: 

1. Józef Orzeł – Przewodniczący, 

2. Janusz Cieszyński – Wiceprzewodniczący, 

3. Izabela Albrycht, 

4. Katarzyna Chałubińska-Jentkiewicz, 

5. Konrad Ciesiołkiewicz, 

6. Andrzej Dulka, 

7. Agnieszka Gryszczyńska, 

8. Michał Kanownik, 

9. Janusz Kosiński, 

10. Karol Krawczyk, 

11. Anna Beata Kwiatkowska, 

12. Mirosław Maj, 

13. Dariusz Milka, 

14. Aleksandra Musielak, 

15. Bolesław Maria Piasecki, 

16. Paweł Śniatała, 

17. Robert Trętowski, 

18. Mateusz Tykierko, 

19. Małgorzata Zakrzewska, 

20. Marcin Zarzecki. 

Na wstępie swojego wystąpienia Pan Minister Marek Zagórski pogratulował członkom 

wyboru do Rady ds. Cyfryzacji. Zaznaczył, że Rada jest powoływana w zupełnie nowych 

okolicznościach, w związku z tym, otwierają się nowe możliwości, a także oczekiwania wobec 

członków Rady. Pan Minister podkreślił charakter Rady jako organu opiniodawczego, który 

wspomaga i pracuje wspólnie z Ministrem Cyfryzacji. Pan Minister nawiązał do współpracy z 



 

 

Radą poprzednich kadencji, które pracowały w formule organu eksperckiego, starającego się 

wypracowywać rozwiązania w jak największym stopniu bazujące na doświadczeniu jej 

członków, wiedzy, a także niezależności. To aspekt generujący dużą wartość. Pan Minister 

podkreślił tę kwestię także w kontekście zmian związanych z połączeniem dwóch funkcji 

Prezesa Rady Ministrów oraz Ministra Cyfryzacji, przy którym działa Rada. Działania Ministra 

Cyfryzacji mają charakter horyzontalny, ponieważ wkraczają w zakres działania różnych 

ministrów. Obecna sytuacja, w której Premier jest jednocześnie Ministrem Cyfryzacji 

powoduje, że działania w zakresie cyfryzacji stają się możliwe do zrealizowania w większym 

stopniu. Co również może oznaczać szersze możliwości działania dla Rady ds. Cyfryzacji. Jest 

to kwestia, którą Pan Minister podkreślił i chciałby, aby członkowie w pracach Rady brali pod 

uwagę. W praktyce może to oznaczać, że np. działania, które były podejmowane przez 

Ministra Cyfryzacji w postaci tworzenia grup roboczych w ramach dawnego Ministerstwa 

Cyfryzacji mogłyby zostać zintegrowane z działaniami Rady - stać się zespołami pracującymi 

przy Radzie, ale jednocześnie te zespoły robocze mogłyby być powoływane do obszarów, 

które nie są tylko i wyłącznie przypisane Ministrowi Cyfryzacji. 

Pan Minister wspomniał także o informatyzacji sektora zdrowia. Jest to obszar silnie 

wymagający wsparcia ze wszystkich kierunków, nie tylko z obszaru Ministra Cyfryzacji, ale 

także do objęcia wsparciem eksperckim, współpracy pomiędzy różnymi ministrami. Jest to 

jeden z przykładów, gdzie Rada ds. Cyfryzacji w ramach powołanego zespołu przez 

Przewodniczącego Rady, składającego się z członków Rady, może zaprosić do współpracy 

zupełnie nowe środowiska wcześniej nie zapraszane do prac Rady. 

Niezależnie od zmienionej sytuacji jest dużo kwestii do zrealizowania jako kontynuacja prac, 

które realizowało wcześniej Ministerstwo Cyfryzacji wspólnie z Radą ds. Cyfryzacji III 

kadencji. Zadania w obszarze informatyzacji państwa będą miały swoje odzwierciedlenie w 

takich dokumentach jak Krajowy Plan Odbudowy, a także w innych dokumentach 

strategicznych. Pan Minister poprosił członków Rady o wspólne podejmowanie tych wyzwań 

i działań. Krajowy Plan Odbudowy, Program Operacyjny Polska Cyfrowa obecny razem ze 

środkami REACT-EU, a także następca Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa to łącznie 

kilkadziesiąt miliardów złotych przeznaczonych na cyfryzację w ciągu najbliższych 7 lat. Są to 

środki pozwalające na realizację wielu projektów w obszarze cyfryzacji państwa i gospodarki. 

Każde wsparcie czy sugestie będą cenne co do rozdysponowania tych środków w mądry 

sposób. Jednym z doraźnych zadań, które Pan Minister chce powierzyć Radzie IV kadencji 

będzie analiza przygotowanych dokumentów dot. komponentu cyfrowego KPO. 

Pan Minister wspomniał o zwiększeniu uwagi na cyberbezpieczeństwo. Kolejne wyzwanie to 

zapewnienie odpowiedniego poziomu dostępu do infrastruktury telekomunikacyjnej. 

Cyfryzacja administracji w sposób spójny, dojście do pełnej obsługi procesów e-administracji 

jest zadaniem wymagającym pracy. Istotny jest także obszar regulacyjny z koncentracją na 

legislacji krajowej. Pan Minister zwrócił uwagę na nową ustawę o informatyzacji tzw. 

Paperless, która jest dokumentem przełomowym i została wpisana do projektu KPO, jako 

jedna z reform kluczowych do zrealizowania. Należy także pamiętać o legislacji na poziomie 



 

 

unijnym. Wyzwaniem są również e-kompetencje. Pan Minister wyraził nadzieję, że Rada 

będzie pracowała nad kolejną wersją Programu Rozwoju Kompetencji Cyfrowych. 

Pan Minister wyraził przekonanie, że praca Rady będzie przynosiła jeszcze lepsze efekty niż w 

poprzedniej kadencji. Zaznaczył, że dzięki pomysłom i koncepcjom, które wypływały z Rady 

kilka kwestii udało się lepiej zrealizować. 

Następnie głos zabrał Pan Józef Orzeł, Przewodniczący Rady ds. Cyfryzacji. Pan 

Przewodniczący wspomniał m.in. o sprawach organizacyjnych Rady, terminach posiedzeń, 

współpracy z grupami roboczymi KPRM Cyfryzacja. Zgodnie z kierunkiem wyznaczonym przez 

Pana Ministra Marka Zagórskiego. Pan Przewodniczący zaakcentował rozszerzenie 

działalności Rady na współpracę z innymi ministerstwami (Rada poprzedniej kadencji 

współpracowała już np. z Ministerstwem Sprawiedliwości) i wyraził nadzieję na dalszą 

rozwiniętą współpracę w dziedzinie legislacji. Zaproponował także, by Rada zajęła się 

modelem zarządzania cyfryzacją w Polsce. 

Pan Przewodniczący zwrócił się do członków Rady, aby na kolejnym posiedzeniu przedstawili 

inne tematy, którymi Rada mogłaby się zająć. 

  



 

 

Uczestnicy posiedzenia: 

Członkowie Rady: 

1. Izabela Albrycht 

2. Katarzyna Chałubińska-Jentkiewicz 

3. Konrad Ciesiołkiewicz 

4. Janusz Cieszyński – Wiceprzewodniczący 

5. Andrzej Dulka 

6. Agnieszka Gryszczyńska 

7. Michał Kanownik 

8. Janusz Kosiński 

9. Karol Krawczyk 

10. Anna Beata Kwiatkowska 

11. Mirosław Maj 

12. Dariusz Milka 

13. Aleksandra Musielak 

14. Józef Orzeł  - Przewodniczący 

15. Bolesław Maria Piasecki 

16. Paweł Śniatała 

17. Robert Trętowski 

18. Mateusz Tykierko 

19. Małgorzata Zakrzewska 

20. Marcin Zarzecki 

Zaproszeni goście: 

21. Marek Zagórski, Sekretarz Stanu w KPRM 

22. Przemysław Sypniewski, ekspert Rady 

23. Wiesław Paluszyński, ekspert Rady 

Sekretariat Rady i pracownicy Kancelarii Prezesa Rady Ministrów: 

24. Krzysztof Głomb, Pełnomocnik Ministra Cyfryzacji do spraw współpracy z 

administracją samorządową Rzeczpospolitej Polskiej 

25. Jacek Paziewski, Dyrektor Departamentu Architektury Informacyjnej Państwa w 

KPRM 



 

 

26. Monika Skrzyńska, Zastępca Dyrektora Departamentu Architektury Informacyjnej 

Państwa w KPRM 

27. Julian Dobrowolski, Doradca Sekretarza Stanu, KPRM 

28. Katarzyna Staromłyńska-Gójska, KPRM 

29. Joanna Laskowska, KPRM 
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